

Forandringsmøde 21. november, Perlen.

Antal deltagere: 18. Ordstyrer: Niels og Klaus, have 41+39. Referent: Wugge, have 43.

1. Referat fra grupper:

Sønderbro Avis:

Redaktionen består af fire personer – og har tilsagn fra en mere. Planlægger en avis på 8 sider i foldet A4, der udkommer 2-3 om året. Oplag: 300. Det første nummer: 15. maj - gerne en håndkoloreret forside tegnet med børn (med voksen) gruppen eller andre. Omdelingsproblem ikke løst endnu. Vil oprette postkasse ved Dueslaget til ideer mv.

Økonomi: Bladet vil koste 600 kroner per nummer i trykudgifter, dvs. knap 2.000 kr./år. De skal findes dels via haveforeningen, dels via evt. annoncører.

Næste møde 7. januar, hvor man vil lave forslag til generalforsamling.

Kommentarer til gruppen (fra deltagere):

Husk forslag skal sendes til bestyrelsen inden udgangen af januar, gerne en uge før.

Forslag skal være skriftligt og forslagsstiller(e) skal møde frem på generalforsamling.

Husk avis i plasticpose (ved omdeling)!

Det vil være en god ide med en fællesmail, fx med adressen:

redaktion@hfsoenderbro.dk

Ideer og forsalg sendes nu til tovholder Mette, have 279:

mette.bay.clausen@gmail.com

Børne-voksen-aktivitetsgruppen

Har holdt møde to gange, tre personer deltager.

Overvejer at kalde sig Bøvs – et navn, der skal understøtte, at aktiviteterne skal være for børn med voksne i Sønderbro.

Forbereder at lave en spørgeskemaundersøgelse i foreningen om antal børn, alder og aktivitetsbehov. Gerne gennem næste udsendelse af mail fra bestyrelsen.

Formålet med aktiviteterne er, at både børn og voksen i haverne mødes på kryds og tværs samt at skabe tryghed, venskab og kendskab over havehækkene.

Økonomi: Forstiller sig driftomkostninger på cirka 100 kr per aktivitetsdag, der finansieres via bestyrelsen, dvs. er gratis for deltagere. Er i kontakt med avisgruppe – dejligt at ting sker på tværs.

Vil på generalforsamling fremlægge resultat af undersøgelsen og planerne for aktivitet.

Kommentarer til gruppen: Bestyrelsen mødes d.4/12 og forbereder generalforsamling og hvis man vil have spørgeskema med ud.

Tovholder: Tasja, Have 278, Tasjamonster@gmail.com

Frugtpressegruppe

Fem deltagere i gruppen. Har holdt et møde. Har to formål: dels at anskaffe en frugtpresse, der kan bruges til alt fra blomster til pære, dels at lade den blive brugt til at lave fælleskab i haverne, gerne en sti ad gangen, som man har gode erfaringer med fra Rævestien.

Økonomi: En elkværn plus vogn koster ca. 15.000 kroner. Det vil man søge om ved generalforsamlingen.

Overvejer også at ansøge friluftsråd om penge - hvis foreningen investerer i en presse, kan man søge om nummer to.

Pressen skal stå i haveforeningen og kunne bookes med depositum plus symbolsk leje. Er i gang med undersøgelse af muligheder for opbevaring og ansvarspersoner for udlån – rengøring, samling og sikring af alle dele tilbageleveres er en vigtig opgave, der på forhånd skal være sikret.

Tovholder Erik, have 129 tlf 28104755, hvis du vil deltage.

Voksengruppe

Fem deltagere, kalder sig Voksenværk. Målet at skabe alternative aktiviteter som foredrag, fællespisning (folkekøkken), udflugter, filmaftener, vandregrupper mv. (men ikke bål, sommerfest og andre aktiviteter, der allerede er i gang).

Vil meget gerne finde frem til folk i foreningen med specialviden og erfaring med fx giftfri haver, yoga eller andet.

Gruppen mangler overblik over foreningens skure og andre faciliteter

Vil gerne bruge Perlen som aktivitetsrum, fx til yoga og andre aktiviteter, når lokalet er ledigt i hverdagene. Det skal konfirmeres af bestyrelsen/generalforsamlingen.

Bøffadet har tilbudt samarbejde med mulighed for brug af nuværende faciliteter til folkekøkken hver anden uge.

Barsler med en ide om indkøb af en yurt, dvs. et rundt telt med trægulv.

Økonomi: Aktiviteterne skal finansieres af gennem brugerbetaling, gaveøkonomi og tilskud fra forening. Hvis et folkekøkken kommer op at stå og giver overskud, vil det også kunne medfinansiere aktiviteter.

Tovholder Bente, have 245: xbente@gmail.com

Fælles Natur og bålplads-gruppe

Fire personer i gruppen. Har holdt et møde. Ønsker at bålpladsen skal være stor nok til at kunne bruges både som mødested og som grillplads samtidigt, evt. i hver sin ende af en udgravning. Vil etablere en svinggrill plus anlægge siddepladser i form af flækkede træstammer. Den skal ligge i den sydlige ende af plænen.

Projektet kan blive noget allerede til sommer. Myndighedskrav og andre foreningsbehov skal tilgodeses – Beredskabsstyrelsen er godt vejledere!

Økonomi: Svinggrill og træstrammer kommer til at koste omkring 4-6.000 kroner.

Kommentar til gruppen: Husk at sørge for velfungerende dialog med bestyrelse, der skal give tilladelse til anlæg og sikre at projektet ikke kolliderer med andre aktiviteter.

Opfordring til at søge penge til etableringen af bålpladsen på generalforsamlingen.

Fremlagt af Nikolaj, have 97. Tovholder Mikael Bus: Kontakt: 22664575

Klimasikringsgruppe

Fem personer deltager i gruppens arbejde. Har holdt to møder. Har et overordnet mål om at arbejde for et bæredygtigt miljø i haverne, både ude og inde. Første prioritet er at hindre oversvømmelser. Er i gang med undersøgelser af bl.a. problemer og erfaringer med allerede etablerede dræn. Der er indtil videre indkommet modsatrettede meldinger om forhold og problemer. Problemer og løsningsforslag afklares frem mod generalforsamlingen.

Arbejder desuden med ideer til fællesaktivitet, fx anlæggelse af højbede på græsplæne eller omkring toiletter/affaldspladser. Her kan der dyrkes fx krydderurter til fælles afbenyttelse. Med ansvarsperson pr højbed.

Et andet fokus: Hvordan fremmer vi et godt samarbejds- og debatklime i hele foreningen. Første skridt: Alle skal være velkomne i alle arbejdsgrupper.

Økonomi: Det vil koste penge at etablere fællesbede og dræn.

Vil stille forslag om fælles bed til generalforsamling. Måske også om etablering af dræn og/eller pumpebrønd, det sidste ikke afklart endnu.

Kommentarer til gruppen:

Det ser ud til at kommunen vil kræve kloakering i løbet af de næste fem år. Hvilken betydning vil det have for evt. drænplaner?

Tovholder: Mira, have 11, miranolte@hotmail.com

Affaldssortering og genbrugsgruppen

Har mødtes med bestyrelsen to gange. Har fået et skriftligt svar fra bestyrelse om at gruppen har lavet et godt, men dyrt oplæg.

Spørgsmålet skal op på generalforsamlingen.

Den fulde affaldssortering, som Københavns kommune kræver, betyder, at affaldspladserne skal ombygges og vippecontainerne udskiftes med almindelige renovationsspande.

Gruppen har foreslået at ombygningen tager højde for plads til muligt genbrug beboerne imellem, ved at opsætte genbrugshylder.

Men bestyrelsen har vist sparet den del væk, bl.a. på grund af økonomi og tekniske problemer med tilgængelighed.

Kommentarer til gruppen: Husk at der er behov for en ekstra glascontainer.

Kontakt: Erik have 129, tlf 28104755

Initiativgruppen

Gruppen er blevet overrasket over den store interesse og deltagelse i møderne. Den har holdt møde med bestyrelse og webmaster for foreningens hjemmeside. Aktiviteter og grupper, inkl. kontaktoplysninger, er lagt på hjemmesiden.

Gruppen har lavet en malingsliste til alle interesserede.

Gruppen har også talt med bestyrelsen om at få oprettet et lukket forum / et intranet for foreningens medlemmer på Sønderbros hjemmeside, men bestyrelsen ønsker, at gruppen hellere selv opretter det et andet sted. Så det arbejdes der på!

Gruppen vil forsætte – for dels at sikre initiativerne i forandringsprocessen bliver ført ud i livet, dels for at tænke i nye initiativer og projekter i foreningen.

Har en plan om at udarbejde et idemanifest om målsætninger og kultur i haveforeningen.

Ligesom andre grupper, er den åben for nye deltagere

Kontakt-person, have 39, klausheinecke@gmail.com

2. Diskussion efter gruppefremlæggelserne

Flere deltagere efterlyste et overblik over, hvordan foreningen, arbejdsgrupper og økonomi er skruet sammen.

Baggrunden er bl.a. udmeldinger om økonomisk støtte til flere aktiviteter fra Bøffadet, men principielt skal alle beslutninger om tilskud vel ske gennem foreningsdemokratiet, dvs. bestyrelsen?

Der blev også efterlyst en fælles forståelse af brugen af Perlen. Som foreningens hus står den vel til rådighed for medlemsaktivitet, dvs. spisning, yoga, møder og andre fællesaktiviteter.io

Der var diskussion om et forslag om et ansøgning på generalforsamlingen om et fælles rammebeløb til alle nye grupper aktivitet. Det blev imødegået af flere deltagere for at medføre en ugenomsigtig beslutningsstruktur – og vist lagt død (?). Der blev efterspurgt en oversigt over hvilke opgaver og undergrupper der findes i haveforeningen, for at sikre gennemskuelighed og størst muligt rum for indflydelse og aktivitet.

3. Videre arbejde

Der er deadline for forslag til generalforsamlingen den 31. januar, men forslag skal gerne indsendes tidligere.

Der bliver holdt et nyt forandringsmøde torsdag den 17. Januar kl.18-20. Det skal samle op og koordinere evt. forslag til generalforsamlingen.

Alle grupper opfordres til at overveje, om der skal søges penge til aktiviteterne – eller findes ad andre veje til finansiering.

Mødet bliver holdt inde i byen. Initiativgruppen finder et sted og melder det ud til alle i god tid i forvejen.